
Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. juni 2010 stillet følgende spørgsmål 
nr. 675 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 675:
’’På baggrund af erfaringer fra brugerbetaling på fertilitetsbehandling i Tysland 
som beskrevet i artiklen "Stronger reduction of assisted reproduction techni-
que treatment cycle numbers in economically weak geographical regions fol-
lowing the German healthcare modernization law in 2004" 
(http://humrep.oxfordjournals.org/cgi/reprint/22/11/3027.pdf) bedes ministeren 
oplyse, om han deler de danske fertilitetseksperters bekymring om, at fødsels-
tallet vil falde, hvis den vederlagsfri fertilitetsbehandling fjernes.”

Svar:
Det er min forventning, at de pågældendes ønske om at få børn ikke vil ændre 
sig, uanset om behandling med kunstig befrugtning tilbydes vederlagsfrit eller
med en øget egenbetaling. Det er derfor min forhåbning, at fødselstallet ikke 
vil falde væsentligt.
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